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Biedrības     „ Latvijas Alpīnistu savienība.” 

vienotais reģ.Nr. 40008022167 

 

biedru sapulces protokols Nr.1-2024,  

 

2024. gada 17. martā, klātienē, BJC “Rīgas Skolēnu pils” telpās Kr. Barona ielā 99, Rīgā  

/Sapulces norises vieta, laiks/ 

Biedru sapulci sasaukusi valde, 14.02.2024. no las_valde@inbox.lv e-pasta uz organizāciju 

oficiālajām e-pasta adresēm izsūtot 11.02.2024. vēstuli Nr. 001 "Par LAS pilnsapulci" un 

ievietojusi informāciju LAS oficiālajā interneta vietnē climbing.lv. 

(norādīt  paziņošanas veidu saskaņā ar statūtos norādīto) 

Sapulcē piedalās 16 (klātesošo skaits) no 17 (kopējais skaits) biedrības biedriem 

(pārstāvjiem): 

1. BJC “Rīgas Skolēnu pils”, pārstāv M. Vilciņa; 

2. Biedrība “Kalnkāpēju sporta centrs”, pārstāv N. Reinbergs; 

3. Biedrība “Sporta tūrisma klubs “Kalva-doss”, pārstāv M. Vilciņa; 

4. BJC “Daugmale”, pārstāv K. Vilks;  

5. Biedrība “Latvijas alpīnistu un ceļotāju asociācija”, pārstāv G. Logina; 

6. Latvijas Augstkalnu klubs, pārstāv G. Logina;  

7. Biedrība “Remoss”, pārstāv K. Hofmane; 

8. Biedrība “Skala”, pārstāv I. Grjazeva; 

9. Biedrība “Traverss”, pārstāv V. Puriņš; 

10. Biedrība “Sporta un industriālās kāpšanas asociācija “SIKA”, pārstāv L. Gruzīte;  

11. Biedrība “Latvijas jaunatnes sporta tūrisma federācija”, pārstāv I. Liepiņa;  

12. Biedrība “Novadnieku attīstībai”, pārstāv Sandra Plociņa;  

13. Biedrība “Kāpšanas sporta klubs Atsaite”, pārstāv Aivars Černuho;  

14. SIA “R.A. SERVISS”, Virsotne, pārstāv I. Dombrovska 

15. Biedrība “Kāpšanas Tornis”, pārstāv M. Markuss; 

16. Biedrība “Kāpšanas klubs Liepāja”, pārstāv K. Krafts; 

17. SIA “Re Create”, Vagonu Wall, pārstāv A. Kovnators.  

 

Papildus kā klausītāji piedalās: M. Balodis, K. Vanags, D. Grīnvalde, N. Hofmanis, P. Kūlis.  

 

Sapulces vadītāja: M. Vilciņa  

Protokoliste: K. Hofmane 

 

Darba kārtībā: 
/Norādīt tikai tos jautājumus, kuri iekļauti konkrētās sapulces darba kārtībā/ 

 

1. Pilnsapulces atklāšana, vadītāja un protokolista apstiprināšana; 

2. Ziņojums par pilnsapulcē klātesošo biedru un citu dalībnieku skaitu; 

3. Balsu skaitīšanas komisijas ievēlēšana; 

4. Darba kārtības apstiprināšana; 

5. LAS prezidenta N. Reinberga ziņojums par 2023. gadu; 

6. Komisiju vadītāju ziņojumi;  

7. LAS viceprezidentes M. Vilciņas ziņojums un 2023. gada finanšu pārskats;  

8. Revidenta I. Liepiņas ziņojums;  
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9. Debates par ziņojumiem un finanšu pārskatu 

10. Ziņojumu un 2023. gada finanšu pārskata apstiprināšana; 

11. LAS 2024. gada budžeta projekts (t.sk. Biedru nauda no 2025. gada); 

12. LAS valdes locekļa – Alpīnisma komisijas vadītāja vēlēšanas;  

12.1. Kandidātu izvērtēšana, kandidātu vīzija, mērķi;  

12.2. Debates par kandidātiem;  

12.3. LAS Valdes locekļa vēlēšanas.  

13. Diskusija par potenciāliem statūtu grozījumiem;  

14. Citi jautājumi.  

 

Pilnsapulces atklāšanas brīdī piedalās 15 biedri. 

 

1. Darba kārtības apstiprināšana: Par 15 / Pret 0 / Atturas 0 

2. Vadītāja un protokolista apstiprināšana: Par 15 / Pret 0 / Atturas 0 

 

3. Balsu skaitīšanas komisijas ievēlēšana:  

K. Hofmane izvirza kandidātu N. Hofmani.  

4. Balsojums: Par 15 /  Pret 0 / Atturas 0 

 

5. LAS prezidenta ziņojums (N. Reinbergs, LAS prezidents) 

- Divi jauni biedri – Liepājas kāpšanas klubs un SIA “Re Create”, biedri paši 

iestājušies un izteikuši vēlmi iestāties; 

- Izsaka pateicību komisiju darbam. Vairāk kā 20 cilvēki iesaistījušies LAS darbā.  

- Ziņo par 2023. gada notikumiem: E. Gruzīša kvalifikācija, apvienoto klubu 

ekspedīcija, semināri, projekts “Nāc, sasniedz Virsotni”, turpinās Aldara torņa 

attīstība, V. Puriņa atkāpšanās, IFSC apstiprina jaunus statūtus, dalība OS konkursā, 

vēla naudas līdzekļu saņemšana, LAS stratēģijas neveiksmīga izstrāde, 2 jauni biedri, 

problemātika ar protokolu iesniegšanu un publiskošanu, “Uzdod jautājumu LAS”, 

atskaites soc. tīkliem pēc pasākuma – joprojām problemātika, iezīmējas jauna 

tendence, ka cilvēki “nevēlas” investēt laiku LAS.  

- N. Reinberga veiktie pienākumi 2023. gadā: dalība IFSC pilnsapulcē un ārkārtas 

pilnsapulcē, dalība IFSC E pilnsapulcē, NF call IFSC un IFSC E, IFSC E attīstības 

komisija vienu reizi mēnesī, dalība LSFP un LOK sazvanos un klātienes sapulcēs, 

valdes sēdes gandrīz katru mēnesi (16), dalība KSK un AK sēdēs, LAS Facebook un 

mājas lapas uzturēšana un informācijas ievietošana, atsevišķos gadījumos grafiskais 

dizains, licences un dalībnieku reģistrācija IFSC sacensībās, Aldara torņa projekts.  

- Sociālo tīklu izaugsme: Vairāk kā 1000 sekotāji Facebook.  

- Atskaite par LAS darba novērtējumu pēc aptaujas rezultātiem. Secinājums – 

komisijām jākļūst publiskākām, lai sabiedrība saprastu, ar ko komisijas nodarbojas.  

- Par plānoto 2024. gadā: iespējama vēl lielāka birokrātija, piemēram, IFSC veselības 

prasības sportistiem, budžetu nodrošināšana IZM, LSFP un LOK iespējamā 

apvienošanās (27. marts), tradicionālā neziņa par valsts finansējuma apjomu, darbs 

pie Aldara torņa projekta, t.sk. pēc nodošanas ekspluatācijā, LAS prezidenta 

vēlēšanas novembrī, ST un KSK vadītāju vēlēšanas – esošās valdes pārvēlēšana par 

80%, Diskusija par nepieciešamajām izmaiņām statūtos, IFSC Climbing summit 

decembrī, Izmaksu pieaugums dalībai IFSC sacensībās jau 2025. gadā, potenciāli 

sportistu licences KS LV no 2025. gada, climbscore.com no 2024. gada KS, būs 

atjaunotas prasības LAS atzinumam par sporta speciālistiem.  
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6. Alpīnisma komisijas ziņojums (N. Hofmanis, AK vadītāja vietas izpildītājs) 

- V. Puriņš: ziņo, ka ir atteicies no AK vadītāja darba un valdes pienākumiem. Ir 

gatavs palikt un darboties AK par jautājumiem ar ekspedīciju organizēšanu un 

alpīnisma vēstures izpēti.  

- N. Hofmanis: Ziņo, ka komisijā dalībnieki gada laikā mainījās. 2023. gadā notikušas 

un protokolētas 5 sēdes, kaut gan tikās biežāk. Maijā, aprīlī gandrīz katru nedēļu 

notika sazvani. 2023. gada plānā bija 10 sacensības, notika 8. Ieviesa fotokonkursu 

“Laime ir kalnos”, seminārs “Virves”. Tika organizēts stāstu vakars ar Lietuvas 

alpīnistu Sauliusu Damuleviču par kāpienu K2 virsotnē. Ziņo par apvienoto 

ekspedīciju uz Pamira kalniem Mindžāras ielejā, piedalījās 7 dalībnieki no 5 klubiem. 

Tika sasniegtas jaunas virsotnes, kur līdz šim neviens nav bijis.  

- 2024. gadā paredzēts: Aldartorņa nodošana ekspluatācijā, tā aprīkošana ar āķiem 

kāpšanai ar apakšējo drošināšanu; Zelmas kausa organizēšana; Kāpienu datu bāzes 

uzlabošana; Vienotas jauno alpīnistu apmācību programmas izveide, AK uzdevumu, 

vēlmju, iespēju darbības sakārtošana. Novērtējums par komisijas darbu (tekošie darbi 

– labi; komisijas uzdevumi atbilstoši nolikumam – vāji; ieviestas jaunas aktivitātes – 

ļoti labi; semināri – vāji; regulāras sapulces – labi).  

 

Pilnsapulces norises brīdī piedalās 16 biedri. 

 

7. Kāpšanas sporta komisijas ziņojums (L. Gruzīte, KSK vadītāja) 

- L. Gruzīte: ziņo, ka sastāvā 8 biedru pārstāvji un vadītāja L. Gruzīte. Papildus 

piedalās biedri Whatsapp sarakstē. No Rīgas domes ir BJC “Laimīte”, kas it kā 

piedalās, bet nevar piedalīties komisijas darbā ar balsstiesībām, jo RD nepieļauj 

iestāšanos LAS. Gada laikā novadītas 6 sēdes, apstiprināts KS reitings par 2022. 

gadu, izlase pieaugušo un jauniešu grupās, sportistu saraksti dalībai starptautiskās 

sacensībās, LOK un LSFP piešķirtais finansējums, par sportistu virzīšanu RD 

līdzfinansējuma saņemšanai dalībai starptautiskās sacensībai un iekļaušanai Rīgas 

izlasē, Ķekavas pašvaldībai līdzfinansējuma saņemšanai, reitinga rezultātu 

apstiprināšana reitinga ietvaros, apstiprināts reitinga nolikums 2023. gadam, 

pasniegta pateicība R. Laganovskim par ieguldīto darbu KS attīstībā reitinga 

uzturēšanā, pasūtīti jaunie formas tērpi izlases sportistiem, apstiprināts provizoriskais 

kalendārs 2024. gadam.  

- Dalība starptautiskās sacensībās: 16 sacensībās (Pasaules kausa posmi, Eiropas 

jauniešu kauss, Eiropas čempionāts jauniešiem, Eiropas spēles, Pasaules čempionāts 

boulderingā un grūtajā kāpšanā, Eiropas čempionāts jauniešiem grūtajā kāpšanā).  

- LAS biedru organizētās sacensības sadarbībā ar LAS: 4 reitinga sacensības 

boulderingā (2 pieaugušajiem un 2 jauniešiem), 2 grūtās kāpšanas sacensības, 7 

tautas klases sacensības boulderingā, 5 sacensības bērniem un jauniešiem.  

- Pasākumi kāpšanas sportā – seminārs par sporta speciālistu komunikācijas pilnveidi 

un praktikumu. Kāpšanas sporta svētki “Tornis Ogre”, kas notika projekta “Nāc, 

uzkāp virsotnē” ietvaros.  

- Ziņo par citiem kopīgi veicamajiem darbiem (sportistu reģistrācija, atskaites un 

preses relīzes, dalība sēdēs).  

- Darbi, ko nepieciešams izdarīt: IFSC sacensību noteikumu tulkošana, sacensību 

norises, organizēšanas, tiesāšanas noteikumu Latvijā atjaunošana, tiesnešu apmācība, 

darba uzsākšana pie plāna izstrādes un darba grupas izveidošanas Eiropas kausa 

posma organizēšanai Latvijā 2026. un 2027. gadā, noteikumu par sporta speciālistu 

sertifikācijas / resertifikācijas kāpšana sportā, klinšu kāpšanā, alpīnismā un sporta 

tūrismā apstiprināšana, drošināšanas kartiņu ieviešanas nepieciešamība Latvijā, 
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vienotu tehnisko prasību noteikumu izstrādes nepieciešamība un vienotas apmācības 

programmas izstrāde, vadlīnijas sacensību organizēšanai.  

- KSK vērtējums un nepieciešamie uzlabojumi: nepieciešama aktīvāka biedru iesaiste 

kopīgo darbu veikšanā, savstarpējās komunikācijas uzlabošana, iniciatīvas izrādīšana 

darba procesos, aktīvāka jauno projektu piedāvāšana, KSK pārstāvjiem pilnvērtīgāk 

nodot saņemto informāciju pārstāvētās organizācijas biedriem.  

- Kaspars Vanags: Jautājums par licencēšanu.  

- L. Gruzīte atbild: lēmums šajā gadā pieņemts. Atskaitās par pagājušo gadu.  

- Kaspars Vanags: Vai KSK domā par automātisko drošināšanu, jo ir bijuši 

starpgadījumi.  

- Aivars Černuho: Vai KSK tiešām domās par licencēšanu, ja tā ir iejaukšanās privātā 

darbībā?  

- N. Reinbergs: LAS nevienam neko nevar uzspiest. Tas būs atkarīgs tikai no katras 

zāles. Kartiņu jautājums attīstās, jo kāpšanas sports komerciāli attīstās. Tas nevienā 

brīdī nebūs obligāts.  

- Aivars Černuho: Vai tam ir jābūt programmā?  

- L. Gruzīte: šis jautājums tiek aktualizēts, lai var brīvi braukt uz citu valstu kāpšanas 

zālēm, jo tur derētu federācijas izsniegta kartiņa.  

- N. Reinbergs: pauž viedokli, ka nav pārliecības, vai Latvijas sabiedrībai šādas 

kartiņas vajag.  

- Aivars Černuho: Kā šī kartiņa mainīs atbildību no infrastruktūras uzturētāja puses?  

- L. Liepiņa: nav viennozīmīgi, jāvērtē, vai tā ir personas vai infrastruktūras atbildība.  

- L. Gruzīte: tie, kuri uzstāda automātisko drošināšanu, arī par to atbild. LAS par to 

nevar uzņemties atbildību, ko ierīko komercstruktūra.  

- Aivars Černuho: Būtu jāsaprot, ko LAS biedri grib no valdes un ko valde grib no 

katra LAS biedra. Īsti nav skaidrs, ko vēlas sasniegt kopumā, kā arī LAS sagaida no 

biedriem.  

- SIA “Re Create” pārstāvis: Mans mērķis ir saprast, ko dara LAS, jo nav informācijas. 

Grib redzēt kā jauns biedrs skaidras vadlīnijas, kas biedram jāsakārto, kā jāinstruē 

savi apmeklētāji, kā notiek infrastruktūras un instruktoru sertifikācija.  

 

8. Sporta tūrisma komisijas vadītāja ziņojums (N. Hofmanis, STK vadītājs)  

- N. Hofmanis: ziņo par 2023. gada atskaiti. 5 cilvēki darbojas, tie paši, kas LSTF 

valdē. 2023. gadā notikušas 8 sporta tūrisma komisijas sēdes. 2023. gadā bija 

plānotas 5 sacensības, visas notika. Sacensību rezultāti veido gada reitingu, tika 

apbalvots pēdējās gada sacensībās. Papildus dalība projektā “Nāc, sasniedz virsotni” 

– sporta tūrisma salidojums un atklātās Rīgas skolēnu sporta tūrisma sacensības 

“Rīgas Tūrists”. Piedzīvojumu sacensības “Remoss” notiek zem sporta tūrisma. 

Seminārs kāpšanas sporta, sporta tūrisma un alpīnisma pārstāvjiem.  

- Šogad plānots precizēt Sporta tūrisma sacensības noteikumus, izstrādāt papildus 

metodiskos materiālus. Treneru semināri.  

- Novērtējums (izstrādāti jauni metodiskie materiāli – nav, izlases dalība starptautiskās 

sacensībās – nav; dalība treneru seminārā – labi, regulāras sapulces – labi, sapulču 

protokolu apkopošana un publicēšana – vāji). 

 

9. LAS viceprezidentes M. Vilciņas ziņojums un finanšu pārskatu (M. Vilciņa) 

- M. Vilciņa: Uzrāda mapi par LAS atskaitēm no 1996. gada (M. Vilciņas atskaites no 

1998. gada).  
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- LAS apvieno 17 biedrus, 6 bērnu un jauniešu organizācijas. 1502 individuālie biedri 

(no biedru individuālajām atskaitēm). Sportistu reģistrā iekļauti 266 – alpīnismā 43, 

kāpšanas sportā 128, sporta tūrismā 95. Līdz 18 gadiem 194, pieaugušie 72. 

- 2023. gada sezonā Latvijas izlases sportisti piedalījušies: Eiropas čempionātā 

jauniešiem (9), Eiropas spēlēs (1), Eiropas kausa posmos (14), Pasaules kausa 

posmos (9), Pasaules čempionātā (1).  

- Kopā 4 LČ pieaugušajiem, 2 Latvijas jaunatnes meistarsacīkstes, 5 Latvijas kausi 

pieaugušajiem un 9 Latvijas kausi jauniešiem. 19 tautas sporta sacensības un 20 

izglītojošās aktivitātes.  

- Uzrāda biedriem izsūtīto tabulu par individuālo biedru iesaisti LAS darbībā.  

- Finanšu pārskats:  

- 2023. gadā ieņēmumi 43 625 EUR (LSFP finansējums, LOK dotācija, LOV atbalsts 

E. Gruzītim, biedru iemaksas – 2 biedri nav norēķinājušies, pašvaldību dotācijas – 

Rīgas valstspilsētas pašvaldība un Ķekavas novads), dalības maksas sacensībām un 

pasākumiem, citi ieņēmumi – sertifikāti, IFSC, atskaitījumi). Ziedojumu nav.  

- 2023. gada izdevumi 44 472 EUR (IFSC biedru nauda, sacensību organizēšanai, 

līdzdalības starptautiskās sacensībās, semināru organizēšanai, projekts “Nāc, uzkāp 

virsotnē”, inventārs (baneri), Administratīvie un prezentācijas izdevumi – bankas 

komisijas maksas, neizlietoto līdzekļu atgriešana, domēna pakalpojumi, līdzdalība 

IFSC asamblejā, ziedojums Ukrainas izlases atbalstam. Pamatlīdzekļu norakstīšana.  

- Kopējā ieņēmumu – izdevumu starpība -847 EUR 

- Atlikums kontā 14 488,91 EUR. Neliels uzkrājums no projektu naudām, 

noguldījums.  

- Uzrāda mapi par LAS vienkāršotās grāmatvedības ierakstiem.  

 

10. Revidenta ziņojums (I. Liepiņa) 
- Maksājumi pārskatāmi, visa informācija pieejama.  

- Biedru nauda nav sistemātiska, bet šajā gadā cerams tiks laicīgāk izsniegta biedriem 

informācija par biedru naudu samaksu.  

- Par kāpšanas sporta sacensību noteikumiem – tie izstrādāti no 2002. gada, 

nepieciešams atjauninājums.  

- Par grāmatvedības likuma grozījumiem – LAS visu ievēro, atbilst. Revidentam būs 

jābūt ar grāmatvedības izglītību atbilstoši MK noteikumiem. Bija VID seminārs, kurā 

tika informēts, ka visām biedrībām jābūt revidentam, kam ir grāmatvedības 

zināšanas. Liels apgrūtinājums biedrībām. LAS atbilst. 

- Revidenta ieskatā, LAS darbojas atbilstoši statūtiem, sniedz skaidru pārskatu par 

finanšu izlietojumu un atskaitēm.  

- LAS jāiesniedz atskaite VID līdz 2024. gada 2. aprīlim.  

 

11. Debates 
- M. Vilciņa: Piedāvā noteikt laiku debatēm.  

- V. Puriņš: Nav skaidrs, ko biedri sagaida no LAS. Ierosina LAS nosūtīt informāciju 

biedriem, ko dara LAS, kā grib iesaistīties.  

- A. Černuho: Piedāvā pajautāt LAS biedriem, ko sagaida no LAS. Pretī LAS valde 

atbild, ko sagaida no biedriem. Ir 17 biedri, nav stratēģijas. Biedri paliek vairāk, 

vērtējums sliktāks. Nav konkrētas virzības, kur grib nokļūt.  

- V. Puriņš: Ierosinājums uz 1 lapas uzrakstīt īsu informāciju jaunajiem biedriem.  

- A. Černuho: Būtu nepieciešama stratēģija. Piedāvā izstrādāt stratēģiju ar biedru 

iesaisti, kopsemināru organizēšanu elektroniskā vidē. Mērķis: sagatavot stratēģiju, 

kur vēlas nokļūt.  
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- L. Gruzīte: Kā kāpšanas komisijas vadītāja aicina visus biedrus iesaistīties komisijas 

darbā, pilnvarot pārstāvjus. KSK no savas puses ir izstrādājusi stratēģiju.  

- N. Reinbergs: LAS nosūtīs pašreizējo stratēģijas versiju A. Černuho, lai saprastu 

turpmāko stratēģijas virzību.  

 

- K. Vanags: Statūtos rakstīts, ka 2 mēnešu laikā biedrs var apstrīdēt protokolu 

lēmumu.  

- M. Vilciņa: nevar apstrīdēt. Tāda punkta statūtos nav. Ar protokoliem ir problēma. 

Var pieteikties protokolēt valdes sēdes. 

- A. Černuho: Vai ir noteikts regulējums, kam ir jābūt protokolos?  

- K. Hofmane: MK noteikumos ir minimālās prasības. Izvērsts protokols ir personīga 

iniciatīva. 

 

12. Ziņojumu apstiprināšana:  

Balsojums: Par 15 / pret 0 / atturas 1 

 

13. Par biedru naudu 2025. gadā:  
N. Reinbergs: Izsaka priekšlikumu atstāt, kā ir pašreiz. Kopumā budžetu neietekmēs. 

Bērnu un jauniešu organizācijām 30 EUR, pārējiem 50 EUR. 

Balsojums: Par 15 / pret 0 / atturas 1  

 

14. Budžeta projekts par 2024. gadu (N. Reinbergs) 

- Paredzēts IZM finansējums 26 047 EUR un LOV līdzfinansējums E. Gruzītim līdz 

10 000 EUR.  

- N. Reinbergs ziņo par budžeta salīdzinājumu ar Lietuvas budžetu. LT privātpersonas 

var ziedot organizācijām, saņemt nodokļu atvieglojumus. Īpašuma iznomāšana. 

Sacensību dalības maksas iemaksā federācijā, kas nodrošina maksājumus maršrutu 

licējiem un galvenajam tiesnesim. Atlētu licences. Projektu naudas – realizēja 2 

solidaritātes projektus. Projekta nauda tiek realizēta konkrētam projektam, nav 

ieguvums federācijai kopumā.  

- LAS budžets 2024. gadam: uzrāda sagatavoto failu. Plānots: izdevumi 28 957,00 

EUR, ienākumi 27 637,00 EUR. Starpība -1320,00 EUR. Izdevumu starpību 

kompensēs no uzkrājuma.  

- N. Reinbergs: piedāvā sacensību finansējumu veidot no 3 līmeņu sacensībām kā 

2023. gadā.  

- L. Gruzīte: Jautājums par AK virzīto finansējumu datu bāzes izveidei. Vai šajā datu 

bāzē būs iekļauti klinšu maršruti sporta kāpšanai?  

- K. Vilks: pievienojas jautājumam. 

- M. Markuss: Paskaidro, ka ir jau iekļauti klinšu maršruti. 

- N. Reinbergs: Izsaka viedokli, ka iepriekš cilvēki pasīvi ievadīja datus iepriekšējā 

datu bāzē. Īsti nav sapratis jēgu kalnu datu bāzei. Tajā tiek iekļauts vārds, uzvārds, 

izkāptais maršruts. Rūpīgi jāievēro datu aizsardzība. Apgrūtinās LAS darbu ar 

birokrātiju. Neredz finansiālu labumu LAS.  

- V. Puriņš:  Redzētu to kā pamatu kalnos kāpšanas čempionāta atjaunošanai. Datu 

bāze varētu būt instruments, kā var salīdzināt.  

- L. Gruzīte: Vai tas ir vienreizējs maksājums? Vai nebūs jāveic maksājumi par 

uzturēšanu? Kas labos datu bāzes problemātiku? 

- K. Vanags: vienreizējs maksājums pašreiz izstrādei, lai nodotu gatavu produktu.  

- N. Reinbergs: Izsaka viedokli, ka šo varēja noformēt kā brīvprātīgu, bezmaksas 

ieguldījumu LAS attīstībai. Nav pārliecināts, ka LAS tas ir nepieciešams. 
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- L. Gruzīte: Kas uzturēs datu bāzes darbību? Kā šī sistēma darbosies? 

- M. Markuss: Virsotņu reģistrs arī netiek uzturēts.  

- V. Puriņš:  Tas nedarbojas.  

- K. Vanags: Vai budžetā nav jautājums par Aldara torni? 

- N. Reinbergs: Aldara tornis nav LAS īpašums. Budžetā tam nauda nav ieplānota. 

Pašreiz ir ziņas, ka āķus Aldara torņa aprīkošanai ir iegādājies K. Liepiņš.  

- N. Reinbergs: Piedāvā nobalsot par 2024. gada budžeta apstiprināšanu. 

Balsojums: Par 14 / pret 0 / atturas 2 

 

15. LAS valdes locekļa – Alpīnisma komisijas vadītāja vēlēšanas 

- Kandidātu izvirzīšana. Termiņš: 8. marts. Neviens pretendents līdz tam nebija 

izvirzīts.  

- V. Puriņš: Vai ievēl uz 4 gadiem vai līdz novembrim? Ierosina balsojumu. 

Balsojums 

Par termiņu līdz novembrim – Par 15  

Uz termiņu 4 gadi – Par 1.  

Nolemts: līdz novembrim. 

 

- N. Reinbergs: ierosina nevēlēt jaunu valdes locekli līdz novembrim, atstājot pilnvaras 

vietas izpildītājam N. Hofmanim. Katram valdes loceklim saglabājas 1 balsstiesība.  

- A. Černuho: izvirza K. Vanagu, biedrība “Atsaite”.  

- K. Vanags: Pretendenta izklāsts. Pats pieteicies. Kandidāta vīzija – turpināt AK 

darbu, pacelt kvalitatīvākā apmērā, kur darbojas aptuveni gadu, ir stagnācija. 

Nekādas attīstības nav. Vajag sakārtot dokumentāciju, standartizāciju, lai nav katru 

gadu jāatjauno. Mērķis popularizēt alpīnismu, uzdot biedra interesējošos jautājumus 

valdei.  

- N. Reinbergs: Uzdod jautājumu pretendentam. Ja tu ienāc valdē, mums būs 

jāsadarbojas. Grib saprast darbības stilu. Ar kādu pilnvarojumu sarunāja tikšanos 

Aldara tornī ar arhitektiem, būvniekiem, pretēji LAS interesēm? 

- K. Vanags: Neklāstīja visu alpīnistu viedokli, nerunāja kā LAS biedrs. Sarunāja 

privātu tikšanos ar būvnieku un arhitektu. Kā privāta persona. Viņa ieskatā, 8 āķi nav 

pietiekami. Pašreizējais risinājums arī nav atbilstošs. Šobrīd nav risinājuma Aldara 

torņa drošināšanai.  

- N. Reinbergs: Par viņam izteikto aizrādījumu pēc LAS fotokonkursa palaišanu, 

saziņu ar biedriem.  

- K. Vanags: Uzskata, ka saziņai jābūt no oficiālā e-pasta.  

- N. Hofmanis: Pretendenta izklāsts. Mēģinātu turpināt to, ko ir pārņēmis. Pats gribētu 

aktīvāku komisijas darbu.  

- I. Dombrovska: Kā spēs apvienot divu komisiju darbu?  

- N. Hofmanis: Vairāk darbojas AK darbībā, īpaši pēdējo pus gadu. Tūrismā reālo 

darbu organizē Inga Liepiņa. Domā, ka rudenī ar jaunām valdes vēlēšanām šo 

problemātiku atrisinātu.  

- I. Dombrovska: Vai tiek izskatīts jautājums AK un STK apvienošanu?  

- N. Hofmanis: Ir tāda doma, jo virzieni ir līdzīgi. Arī Lietuvā tā ir viena organizācija, 

LAS iekšienē tā ir līdzīga nozare, kas varētu virzīt kopīgus jautājumus.  

-  

Debates par kandidātiem:  

- V. Puriņš: Kad atteicās no valdes locekļa amata, neviens negribēja šo amatu. 

Pateicīgs Kasparam par enerģiju, kas ir ielikta AK attīstībā.  
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- K. Hofmane: izsakās par AK organizatorisko darbu, pauž viedokli, ka AK vasaras 

darbs ir brīvāks, šobrīd jādarbojas ap Zelmas kausa organizēšanu, jāpalīdz 

“Traversam”.  

 

- Balsojums:  

1) Līdzšinējā sastāvā līdz novembrim - Par 11  

2) Par pretendentu K. Vanagu - Par 4 

3) Atturas 1 

 

16. Diskusija par potenciālajiem statūtu grozījumiem 

- N. Reinbergs ziņo: par AK un STK apvienošanu. Attiecas uz statūtu 5.5.1. punktu. 

Būtu ierosinājums apvienot AK un STK, piekto vietu atstājot valdes loceklim no 

sportistu loka. Ierosinājums dibināt jaunu komisiju – sabiedriskās attiecības. 

- A. Černuho: Vai visi sportisti IZM skaita ziņā atskaitēs mainīsies?  

- N. Reinbergs: Visticamāk, ka nemainīsies. No IZM puses jābūt grozījumiem.  

- I. Liepiņa: Izsaka viedokli par apvienošanu. Sporta tūrisms nav atzīts sporta veids, 

sporta tūrismā ir vairāk jauniešu, alpīnismā pieaugušie. Sporta tūrismā ir gana daudz, 

ko darīt. Alpīnisma tehnikas sacensības ir cieši saistītas ar sporta tūrisma sacensībām. 

Kalnu lietas uz sporta tūristiem īsti neattiecas. Būtu jātaisa apakškomisijas. Drošības 

noteikumiem būtu jābūt vienotiem.  

- N. Reinbergs: Izsaka viedokli, ka sporta tūrisms ir neatzītais sporta veids, sporta 

tūrismu būtu atzīt grūti. 

- L. Gruzīte: Izsaka viedokli, ja neapvienos komisijas, LAS var zaudēt 95 sportistus.  

- K. Vanags: Izsaka viedokli, ka struktūrā jau nekas nemainās, sadalīs apakškomisijās.  

- A. Černuho: Izsaka viedokli, ka 95 dalībnieki ir liels skaits sportistu, kas var ietekmēt 

IZM finansējumu.  

- V. Puriņš: Izsaka viedokli, ka valdē viss notiek demokrātiski. Var tikt zaudēta viena 

balss valdē – apvienojot sporta tūrismu un alpīnismu. Piekrīt komisijai “publicitāte, 

projekti, sadarbība”. Izsaka viedokli, ka apvienošana ir loģiska.  

- N. Hofmanis: Izsaka viedokli, ka komisijā pie apvienošanas būtu jāstrukturizē darbs, 

reālie jautājumi, pie kā jādarbojas.  

- K. Hofmane: Izsaka viedokli par komisiju apvienošanu, tas varētu veicināt darbu. 

Piemērs par AK un STK reitinga sacensībām.  

 

- M. Vilciņa piedāvā balsojumu: izstrādāt statūtu grozījumus līdz 1. novembrim. 

Ierosinājumus iesūtīt LAS valdes e-pastā.  

- Balsojums: Par 14 / pret 0 / atturas 2 

 

Plkst. 14.00 pilnsapulci pamet 4 biedri 

 

17. Citi jautājumi  
- N. Reinbergs: nolasa E. Šābļa vēstuli. Sacensību kalendārs haotisks, izsaka 

aizrādījumu par pilnsapulces datumu. Sacensību nolikumiem jābūt pa visu gadu, 

nevis mēnesi pirms sacensībām. Sacensību rezultātiem būtu jābūt mājaslapā 3-5 

dienu laikā. Komercsacensības jāatdala no pārējām. Grāmatveža darbs jānodala no 

viceprezidenta darba. Revidents netiek mainīts vairākus gadus. Ja ir plānots mainīt 

statūtus, jābūt publicētām mājaslapā. Kāpšanas sports grib ieviest licences, tas būtiski 

samazinās bērnu un jauniešu skaitu sacensībās. Netiek piesaistīti sponsori, ar to 

vajadzētu nodarboties prezidentam un viceprezidentam. Nav noticis čempionāts. Nav 

sagatavots neviens instruktors. Nav informācijas par veiktajām virsotnēm LAS 
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mājaslapā, nav sagatavoti tiesneši. Nav atskaites. Atskaites elektroniski varētu 

ievietot LAS mājaslapā. Kritika par sacensībām. Tiesneši nerunā valsts valodā. 

Nevajadzētu celt biedrībām dalībmaksu. AK locekļiem jābūt ar pieredzi alpīnismā. 

Par valdes darbu – tas ir neapmierinošs.  

- A. Černuho: Ierosina uz sacensībām piesaistīt kā posmu atbalstītājus lielos 

komerciālos veikalus. LAS biedri paši rīko pēc savas iniciatīvas. Iesaka pacelt līmeni.  

- L. Gruzīte: Cik sacensības LAS spēs noorganizēt?  

- K. Hofmane: Izsaka viedokli, ka finansējums jāprasa pašvaldībās. LAS nevar vērsties 

katrā pašvaldībā un prasīt finansējumu. To var darīt katrs biedrs atsevišķi.  

- L. Gruzīte: Izsaka viedokli, kā LAS varētu iesaistīties biedru darbā. Ja no LAS varētu 

veikt tiesnešu sagatavotu visos sporta veidos. Piedāvātu biedriem, ja LAS uz 

sacensībām nodrošinātu tiesnešu sastāvu. LAS atbild par tiesnešiem, ka viņi ir zinoši.  

- “Atsaites” iesūtītie jautājumi (atbild N. Reinbergs):  

- Kā vērtē savu darbu? – Nevērtēja savu darbu.  

- Kā valde redz alpīnisma attīstību Latvijā? – N. Reinberga viedoklis: tie, kuri grib 

strādāt par instruktoriem vai gidiem, tiem jābrauc mācīties par saviem līdzekļiem. 

Alpīnisms ir nokomercializējies, balstās uz 3 organizācijām, kas tos apmāca. Cilvēki 

aizņemti, nav laika, lai sasniegtu augstākos rezultātus. LAS var ieteikt apmācību 

programmu, ko šobrīd divas organizācijas jau ir saskaņojušas. 

- Lūdz atskaitīties par inventāra izlietošanu 2017.-2024. gadā – LAS inventāru visiem 

trīs sporta veidiem nopirka no valsts finansējuma. Nevienā brīdī tas nebija valdes 

lēmums. Komisijas savstarpēji sadalīja vienādās daļās, pilnsapulce apstiprināja. AK 

inventārs glabājas pie G. Meļķes, STK inventārs pie I. Liepiņas, KSK pie R. Ruģēna. 

Lietojams ir, saraksts ir tīklā pieejams, aizķeru katalogs ir pieejams. Viens labs darbs, 

ko LAS ir izdarījis.  

- Izskaidrot Aldara torņa projekta vadību no LAS puses – projektu sāka vadīt V. 

Puriņš. Uzņēmās N. Reinbergs pēc V. Puriņa valdes locekļa amata atstāšanas, 

pieslēdzās AK darbam. Process ir lēns. Rezultātu apspriedīs tad, kad tornis būs 

nodots ekspluatācijā. Šobrīd notiek aktīvs darbs, kā tornis izskatīsies. Āķi ir palikuši 

projektā kā pēdējais jautājums. Izstrādāja projektēšanas uzdevumu, personīgi N. 

Reinbergs, nevis AK. Ziņas, kas ienāk no RD, vispirms tiek nosūtītas AK, tikai pēc 

tam valdei. Sliktā ziņa ir tā, ka ir jaunais piedāvājums, būvnieki to vērtē naudas 

izteiksmē. Ja naudas nebūs, projekts būs jāsaskaņo no jauna. Āķu skaits var tikt 

samazināts, kaut arī būtu jāpalielina. Projekts ir no Eiropas finansējuma, kurā iekļauts 

kāpšanas elements. Būvniekiem būs tas jāņem vērā. LAS nav būvniecības procesa 

dalībnieks. Sākotnēji ar šo projektu nodarbojās Ilona Gurtlava. Sabiedriskā 

apspriešana, kurā pieslēdzās K. Liepiņš, kurš pārņēma komunikāciju. K. Liepiņš 

aicināja brīvprātīgos salīmēt āķus tornī. N. Reinbergs tam nepiekrita, sazinājās ar I. 

Gurtlavu, sazinājās ar RD. Process tika apturēts. RD vērsās LAS ar lūgumu realizēt 

konkrētus procesus – āķi, lietošanas noteikumi, sagatavot ekspozīciju, ekspertīze 

katru gadu. Tas bija RD līgums. Tikšanās ar būvniekiem, kad nolēma, ka āķus liks 

pēc nodošanas ekspluatācijā. Process noris lēnām uz priekšu.  

- Kā valde redz Aldara torņa lietošanu un apsaimniekošanu nākotnē? – par 

ekspozīcijas izveidošanu tiks sludināts konkurss, LAS nodos savāktos materiālus, lai 

var izveidot ekspozīciju. Visticamāk, notiks pēc nodošanas ekspluatācijā. Par 

apsaimniekošanu – nav zināms, kas apsaimniekos. Torņa iekšpuse ir izremontēta, tur 

būs ekspozīcija. Tornim būs brīva pieeja plānā – visticamāk, tā nebūs. Trīs varianti: 

Dauderu muzejam, Rīgas skolēnu pils, LAS. No RD pārņemt apsaimniekošanā bez 

līdzfinansējuma LAS nevar. Jāsaprot, ko no LAS prasīs šī apsaimniekošana.  

- Vai ir līdzekļi torņa aprīkošanai? – Nav pagaidām ieplānots. 
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- Kādā veidā biedri, komisijas var virzīt jautājumus izskatīšanai valdē? – Caur 

komisijas vadītājiem, papildinot darba kārtības jautājumus.  

- Vai ir iespēja iepazīties ar dokumentiem finansējuma iesniegšanai? – Tika 

iepazīstināti.  

- Par sēžu laiku oficiālu izsludināšanu? – Parasti valdes sēdes notiek pirmajā 

pirmdienā. Var izdarīt. Katrs var piedalīties.  

- Vai valde plāno pasākumus ārpus Rīgas? – Nē.  

- Kāds ir biedriem ieguvums no Global Rescue? – Divus gadus atpakaļ bija diskusija 

par apdrošināšanu. Divos gados caur LAS lapu nekas nav nopirkts, tas nestrādā. 

Mērķis bija LAS nopelnīt papildus līdzekļus. Ja runā vispārīgi par apdrošināšanu – 

var aptaujāt cilvēkus, kādu apdrošināšanu izmanto, braucot uz kalniem. Pagaidām 

vislabākais piedāvājums ir Austrijas apdrošināšanai uz gadu.  

- K. Vilks: par licencēšanu. Vai tas tiek vērtēts gada sākumā?  

- N. Reinbergs: Tad, kad sacensībās dalība, tad arī nopērk.  

- G. Logina: No kāda vecuma?  

- L. Gruzīte: No 12 gadiem.  

- N. Reinbergs: ierosina balsojumu par licencēm.  

- K. Vanags: Kāds mērķis ir licencēm – sacensībām vai sportistiem?  

- N. Reinbergs: Papildinās budžetu.  

- L. Gruzīte: Šī nauda tiks izmantota sacensībām kāpšanas sportam.  

- K. Vanags: Izsaka viedokli, ka savu licenču naudu labāk novirzītu jauniešu sportam, 

nevis sacensību organizēšanai. Licencēšanas mērķis ir sagatavot labākus sportistus, 

nevis sacensību organizēšanai.  

- M. Vilciņa: priekšlikums balsojumam - ieviest kāpšanas licences no 2025. gada 10 

EUR apmērā, vienreizējs maksājums gadā, no 12 gadu vecuma.  

- Balsojums: Par 12 / pret 0 / atturas 0 
 

 

Sapulce tiek slēgta plkst. 15.15 

 

Sapulces vadītājs: M. Vilciņa 

Protokolē: K. Hofmane 


